

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ

စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန

ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန

လိုက်နာကျင့်သုံးရန်သတ်မှတ်ချက်

အမှတ်၊ ၈ / ၂၀၁၉

နေပြည်တော်၊ ၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း ၈ ရက်

(၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာ ၈ ၁၉ ရက်)

မိမိဆန္ဒအလျောက် ပေးချေငွေများအား အသုံးစရိတ်အဖြစ် ခွင့်ပြုခြင်း

၁။ ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာနသည် ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေပုဒ်မ ၅၁၊ ပုဒ်မခွဲ (ဂ)ပါ အပ်နှင်းထားသော လုပ်ပိုင်ခွင့်ကို ကျင့်သုံး၍ မိမိဆန္ဒအလျောက်ပေးချေငွေများအား အသုံးစရိတ်အဖြစ် ခွင့်ပြုပေးခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ မည်သို့လိုက်နာကျင့်သုံးရမည်ကို ရှင်းလင်းစွာသိရှိစေရန်အတွက် ထုတ်ပြန်သတ်မှတ်ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

သက်ဆိုင်သည့်အကြောင်းအရာ

၂။ ဤလိုက်နာကျင့်သုံးရန် ထုတ်ပြန်သတ်မှတ်ချက်သည် မိမိဆန္ဒအလျောက်ပေးချေငွေများနှင့် လူမှုရေးတာဝန်ယူမှု (CSR) အရ ပေးချေငွေများကို အသုံးစရိတ်အဖြစ် ခွင့်ပြုပေးခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာနက မည်သို့ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ကြောင်း ရှင်းလင်းအသိပေးချက် ဖြစ်ပါသည်။

သက်ဆိုင်ရာအဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြချက်

၃။ လူမှုရေးတာဝန်ယူမှု (Corporate Social Responsibility - CSR) ဆိုသည်မှာ နိုင်ငံသား ကောင်းပီသခြင်း၊ သက်ဆိုင်ရာဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်များအား လိုက်နာဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အလုပ်သမား များနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၏ အကျိုးကိုရှေးရှုခြင်းစသော စီးပွားရေးလုပ်ငန်း တစ်ခုထားရှိရမည့် ကျင့်ဝတ်သိက္ခာများနှင့်အညီဆောင်ရွက်သည့် စံပြစီးပွားရေးလုပ်ငန်းတစ်ခု ဖြစ်ကြောင်းသက်သေပြသည့် အများအကျိုးအတွက်လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်ဖြစ်ပါသည်။

အကျိုးသက်ရောက်သူများ

၄။ ဤလိုက်နာကျင့်သုံးရန်ထုတ်ပြန်သတ်မှတ်ချက်သည် မိမိဆန္ဒအလျောက်ပေးချေငွေများနှင့် လူမှုရေးတာဝန်ယူမှု (CSR)အရ ပေးချေငွေများကို အသုံးစရိတ်ခွင့်ပြုပေးရန်တောင်းခံသည့် အခွန်ထမ်းများအပေါ် အကျိုးသက်ရောက်ပါသည်။

သက်ဆိုင်သည့် ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်

၅။ ဝင်ငွေခွန် ဥပဒေပုဒ်မ ၆-ကတွင် “ဝင်ငွေခွန်တွက်ချက်စည်းကြပ်ရာ၌ လှူဒါန်းထည့်ဝင်ငွေကို နုတ်ပယ်တွက်ချက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါလှူဒါန်းထည့်ဝင်ငွေ နုတ်ပယ်ခွင့်အား စုစုပေါင်း ဝင်ငွေ၏ ၂၅%အထိသာ ခွင့်ပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လှူဒါန်းထည့်ဝင်ငွေဆိုသည်မှာ နိုင်ငံတော်အဖွဲ့ အစည်း အဆင့်ဆင့်က ကမကထပြုသော (သို့မဟုတ်) ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနက အမိန့်ကြော်ငြာစာထုတ်ပြန်၍ အသိအမှတ်ပြုသောဘာသာရေး သို့မဟုတ် ကုသိုလ်ရေး(ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ဆင်းရဲနွမ်းပါးသူများနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက် ခံရသူများအား ကယ်ဆယ်စောင့်ရှောက်ရေး စသည့်ထောက်ပံ့ပေးကမ်းခြင်းများ) ဆိုင်ရာအဖွဲ့ အစည်းတစ်ခုခုသို့ဖြစ်စေ၊ ယင်းကိစ္စများနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ရန်ပုံငွေတစ်ရပ်ရပ်သို့ဖြစ်စေ လှူဒါန်း ထည့်ဝင်ငွေကို ဆိုလိုကြောင်း” ဖော်ပြပါရှိပါသည်။

၆။ ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၁၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ)တွင် “ဝင်ငွေကိုတွက်ချက်ရာ၌ မ-တည်စရိတ်၊ ကိုယ်ရေးကိုယ်တာစရိတ်၊ လုပ်ငန်းပမာဏနှင့်မမျှအောင်များသည့်စရိတ်၊ မဆီလျော်သည့်စရိတ်၊ ဝင်ငွေရရန်ကုန်ကျခြင်းမဟုတ်သည့်စရိတ်များကို နုတ်ပယ်ခွင့်မပြုကြောင်း၊ ဝင်ငွေရရှိရန်ကုန်ကျ သည့်စရိတ်များနှင့် စည်းမျဉ်းများအပြုပြန်သည့် ပစ္စည်းတန်ဖိုးလျော့ငွေတို့ကို နုတ်ပယ်တွက်ချက် ရမည်ဖြစ်ကြောင်း” ဖော်ပြပါရှိပါသည်။

လိုက်နာကျင့်သုံးရန်သတ်မှတ်ချက်

၇။ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများသည် လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၊ ပရဟိတအသင်းအဖွဲ့များသို့ မိမိဆန္ဒ အလျောက် ငွေပေးချေခြင်းများ မကြာခဏ ပြုလုပ်တတ်ကြပါသည်။ အဆိုပါ ပေးချေခြင်းများ သည် ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆-က ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် ကိုက်ညီမှုရှိပါက အဆိုပါပေးချေငွေကို လှူဒါန်းငွေအဖြစ် ဝင်ငွေ၏ ၂၅ % အထိ ခွင့်ပြုမည်ဖြစ်ပါသည်။

၈။ အချို့ကိစ္စရပ်များ၌ မိမိဆန္ဒအလျောက်ပေးချေငွေများသည် ဝင်ငွေခွန် ဥပဒေပုဒ်မ ၆-က ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် ကိုက်ညီမှုမရှိခြင်း၊ ကုသိုလ်ဖြစ်လှူဒါန်းငွေသည် သတ်မှတ်ထားသည့် ရာခိုင်နှုန်း ထက်ကျော်လွန်နေခြင်းများကြောင့် အဆိုပါကုန်ကျစရိတ်များကို ကုသိုလ်ဖြစ်လှူဒါန်းငွေအဖြစ် အသုံးစရိတ် ခွင့်ပြုမည်မဟုတ်ပါ။

၉။ ဝင်ငွေခွန် ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆-က ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် ကိုက်ညီမှုမရှိသည့် မိမိဆန္ဒအလျောက် ပေးချေငွေများ၊ သတ်မှတ်ထားသည့် ရာခိုင်နှုန်းထက်ကျော်လွန်နေသည့် လှူဒါန်းထည့်ဝင်ငွေများ (CSR ဖြစ်စေ၊ အခြားကုန်ကျစရိတ်ဖြစ်စေ) ကြောင့် ဝင်ငွေဖြစ်ထွန်းပေါ်ပေါက်ကြောင်း ဆက်နွယ်မှု အား သက်သေပြနိုင်ပါက ဝင်ငွေရရှိရန် ကုန်ကျသည့်စရိတ်အဖြစ် ခွင့်ပြုမည် ဖြစ်ပါသည်။ ( ဥပမာ- ကြော်ငြာများ၊ ကုန်အမှတ်တံဆိပ် မိတ်ဆက်အသိအမှတ်ပြုခြင်းများ၊ ကုန်ပစ္စည်းများအား အများပြည်သူ ထံသို့ အမည်နှင့်တကွ အရောင်းမြှင့်တင်ခြင်းများစသည်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့သောကြောင့် မိမိ၏စီးပွားရေး လုပ်ငန်းတွင် အမြတ်တမ်းစားသုံးသူ တိုးပွားလာခြင်းများ၊ အခြားအလားတူ အကျိုးအမြတ်ရရှိခြင်းများ



ကဲ့သို့သော အကျိုးအမြတ်ရရှိပါကြောင်းကို သက်သေအထောက်အထားနှင့်အတူ ပြသနိုင်ရမည် ဖြစ်ပါသည်။)

၁၀။ စီးပွားရေးလုပ်ငန်း၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်ပါမစ်အရ လမ်းညွှန်ထားသည့်အတိုင်း လိုက်နာဆောင်ရွက် ရခြင်းသော်လည်းကောင်း၊ အလားတူတာဝန်အရ ဆောင်ရွက်ခြင်းသော်လည်းကောင်း ကုန်ကျသည့် လူမှုရေးတာဝန်ယူမှု (Corporate Social Responsibility-CSR) ကုန်ကျစရိတ်ဖြစ်လျှင် ယင်း ကုန်ကျစရိတ်သည် မိမိဘာသာပေးချေခြင်းမဟုတ်သောကြောင့် အသုံးစရိတ်အဖြစ်ခွင့်ပြုမည် ဖြစ်ပါ သည်။ သို့ရာတွင် ကုန်ကျစရိတ်နှင့် အသုံးစရိတ် ဆက်စပ်ပါကြောင်း အထောက်အထားတင်ပြရမည် ဖြစ်ပါသည်။

၁၁။ ကုန်ကျစရိတ်များတွင် ငွေလုံးငွေရင်း(Capitalized)အဖြစ် ကုန်ကျသည့်စရိတ်ပါဝင်လျှင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလိုက်သည့် ပစ္စည်း/ပစ္စည်းမဟုတ်သည့်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအတွက် အသုံးပြုနိုင်သည့်/ အကျိုးဝင်သည့် သက်တမ်းအလိုက် တန်ဖိုးလျော့ (Depreciation) (သို့မဟုတ်) အရစ်ကျစရိတ်စနစ် (Amortization) အဖြစ် ခွင့်ပြုမည် ဖြစ်ပါသည်။

၁၂။ ဤလိုက်နာကျင့်သုံးရန်သတ်မှတ်ချက်ကို ပိုမိုရှင်းလင်းစွာသိရှိနိုင်စေရန် အောက်ဖော်ပြပါ ဥပမာ ဖြစ်စဉ်များဖြင့် ရှင်းလင်းဖော်ပြပါသည်-

(က) နမူနာ- ၁

(၁) ဖြစ်စဉ်။ "A"ကုမ္ပဏီသည် CSRအတွက် တစ်နှစ်လျှင် ကျပ် ၅၀၀,၀၀၀,၀၀၀ (သိန်းငါးထောင်) အသုံးပြုရန် ဘတ်ဂျက်ထားရှိပါသည်။ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း "A" ကုမ္ပဏီသည် အောက်ဖော်ပြပါ CSR ကုန်ကျစရိတ်များရှိခဲ့ပြီး ရွှေ့လျားဆေးခန်း ယာဉ်အပေါ်တွင် "A"ကုမ္ပဏီ၏အမည်နှင့်အမှတ်တံဆိပ်အား ထင်ရှားစွာ ဖော်ပြ ထားပါသည်။ ပြည်သူလူထုထံကြေညာသည့် ရက်စွဲများနှင့် သွားရောက်သည့် နေရာများတွင် "A" ကုမ္ပဏီ၏အမည်ပါဝင်သည့် မှတ်တမ်းများရှိပြီး ရွှေ့လျား ဆေးခန်းကြော်ငြာရာတွင်လည်း "A" ကုမ္ပဏီ၏အမည်နှင့် အမှတ်တံဆိပ်ပါရှိ ပါသည်-

(က) ရွှေ့လျားဆေးခန်းဝယ်ယူခြင်းနှင့်တပ်ဆင်ခြင်းအတွက် ကျပ် ၄၀၀,၀၀၀,၀၀၀ (သိန်းလေးထောင်)၊

(ခ) ရွှေ့လျားဆေးခန်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ရန် ကုန်ကျစရိတ်များ (ကားဆီဖိုး၊ ဆေးဖိုး၊ ဝန်ထမ်းလစာ) အတွက် ကျပ် ၂၅,၀၀၀,၀၀၀ (သိန်းနှစ်ထောင့်ငါးရာ)။

(၂) သတ်မှတ်ချက်ကိုကျင့်သုံးခြင်း။ "A" ကုမ္ပဏီသည် ရွှေ့လျားဆေးခန်း မော်တော်ယာဉ်၏ ပိုင်ရှင်ဖြစ်သည့်အတွက် ယင်းကုန်ကျစရိတ်အား ဝင်ငွေခွန် ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆-က အရ စဉ်းစား၍မရနိုင်ပါ။ "A" ကုမ္ပဏီသည် ရွှေ့လျားဆေးခန်း

၏ ဆောင်ရွက်ချက်များကို ပြည်သူများသိသာမြင်တွေ့ကြောင်း ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာနအား သက်သေလုံလောက်စွာတင်ပြနိုင်ပါသည်။ ရွှေလျားဆေးခန်း၏ ကုန်ကျစရိတ်အား (ထည့်သွင်းရသည့် ပစ္စည်းကိရိယာများ ကုန်ကျစရိတ်အပါအဝင်) မော်တော်ယာဉ်တန်ဖိုးလျော့နှုန်းထား (၁၂.၅%) ဖြင့် ကုန်ကျစရိတ်သတ်မှတ်နိုင်ပါသည်။ ရွှေလျားဆေးခန်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရန် ကုန်ကျစရိတ်များအား ကုန်ကျသည့်နှစ်အလိုက် စရိတ်အဖြစ် ခွင့်ပြုမည်ဖြစ်ပါသည်။

(ခ) နမူနာ-၂

(၁) ဖြစ်စဉ်။ "B" ကုမ္ပဏီသည် ဝင်ငွေခွန် ဥပဒေပုဒ်မ ၆-က အရ ခွင့်ပြုထားသော စုစုပေါင်းဝင်ငွေ၏ ၂၅ ရာခိုင်နှုန်းထက်ကျော်လွန်သည့် ပမာဏအား ကုသိုလ်ဖြစ် လှူဒါန်းထားပါသည်။ အလှူငွေလက်ခံရရှိသူအဖွဲ့အစည်းမှ လှူဒါန်းငွေ လက်ခံရရှိကြောင်း ပေးအပ်သည့်ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာအား တင်ပြနိုင်ပါသည်။ သို့ရာတွင် အဆိုပါလှူဒါန်းမှုအတွက် ပြည်သူမှအသိမှတ်ပြုနိုင်လောက်သည့် အထောက်အထားမှတ်တမ်းများမရှိသည့်အပြင် အဆိုပါလှူဒါန်းမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မိမိကုမ္ပဏီမှ အကျိုးဖြစ်ထွန်းကြောင်းကိုလည်း ဖော်ပြနိုင်သော အထောက်အထားမရှိပါ။

(၂) သတ်မှတ်ချက်ကိုကျင့်သုံးခြင်း။ "B" ကုမ္ပဏီ၏ လှူဒါန်းမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဝင်ငွေဖြစ်ထွန်းပေါ်ပေါက်ကြောင်း မဖော်ပြနိုင်သည့်အတွက် ၂၅ ရာခိုင်နှုန်းထက် ပိုမိုသည့် လှူဒါန်းငွေများအား စရိတ်အဖြစ် ခွင့်ပြုမည်မဟုတ်ပါ။

(ဂ) နမူနာ-၃

(၁) ဖြစ်စဉ်။ "C" ကုမ္ပဏီသည် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုပွဲတော် ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီကို အလှူငွေပေးအပ် လှူဒါန်းခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါလှူဒါန်းမှုအတွက် ပြည်သူမှအသိမှတ်ပြုနိုင်လောက်သည့် အထောက်အထား မှတ်တမ်းများမရှိသည့်အပြင် ၎င်းလုပ်ငန်းအတွက်လည်း အကျိုးအမြတ်မရရှိပါ။

(၂) သတ်မှတ်ချက်ကိုကျင့်သုံးခြင်း။ "C" ကုမ္ပဏီသည် ယင်းကုန်ကျခဲ့သည့် ကုန်ကျစရိတ်များကြောင့် သက်ဆိုင်သည့်ဝင်ငွေ ဖြစ်ထွန်းပေါ်ပေါက်ကြောင်းကို မဖော်ပြနိုင်ပါ။ ထို့ကြောင့် အဆိုပါကုန်ကျစရိတ်အား အသုံးစရိတ်အဖြစ် ခွင့်ပြုမည်မဟုတ်ပါ။



(ဃ) နမူနာ-၄

(၁) ဖြစ်စဉ်။ "D" ကုမ္ပဏီသည် ဘဏ်လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ကုမ္ပဏီတစ်ခုဖြစ်ပြီး ဘဏ်ခွဲများကို အခြားမြို့နယ်များသို့ တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်ရန် ဆောင်ရွက်နေပါသည်။ ၎င်းဘဏ်သည် နှစ်ပတ်လည်ဈေးပွဲတော်ကျင်းပနိုင်ရေး အတွက် မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီသို့ ရန်ပုံငွေထည့်ဝင်၍ ကူညီခဲ့ပါသည်။ ယင်းဈေးပွဲတော်အခမ်းအနားတွင် လာရောက်သည့် ဧည့်သည်များအား ကုမ္ပဏီအမည်၊ အမှတ်တံဆိပ်ပါသည့် ဘောပင်နှင့် ပြက္ခဒိန်များကို လက်ဆောင်ပေးခြင်းနှင့် မိမိတို့ဘဏ်တွင် ဘဏ်စာရင်းဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးကို ဝန်ဆောင်မှုပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။

(၂) သတ်မှတ်ချက်ကိုကျင့်သုံးခြင်း။ "D" ကုမ္ပဏီသည် နှစ်ပတ်လည်ဈေးပွဲတော်ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီသို့ ရန်ပုံငွေထည့်ဝင်ခြင်းနှင့် မိမိဘဏ်လုပ်ငန်းများမြှင့်တင်နိုင်ရေးအတွက် သုံးစွဲခဲ့သည့်ကုန်ကျစရိတ်များသည် ကုမ္ပဏီ၏အကျိုးဖြစ်ထွန်းကြောင်း ဆက်စပ်မှုကိုသိသာစွာ ပြသနိုင်သဖြင့် ယင်းကုန်ကျစရိတ်ကို အသုံးစရိတ်အဖြစ်ခွင့်ပြုမည်ဖြစ်ပါသည်။

(င) နမူနာ-၅

(၁) ဖြစ်စဉ်။ "E" ကုမ္ပဏီသည် အောက်ဖော်ပြပါ CSR ကုန်ကျစရိတ်များ ရှိခဲ့ပြီး အမှတ်စဉ် (က) မှ (စ) အထိ ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများအတွက် လုံလောက်သော သက်သေအထောက်အထားမတင်ပြနိုင်ပါ။ သို့ရာတွင် အမှတ်စဉ် (ဆ) နှင့် စပ်လျဉ်း၍ စာအုပ်အရောင်းပွဲတော်ဖြစ်မြောက်ရေးအတွက် အဓိကအကူအညီပေးသူအဖြစ် ၎င်း၏အမည်နှင့် ကုမ္ပဏီတံဆိပ်ကို ခင်းကျင်းပြသထားခြင်း၊ ၎င်းကုမ္ပဏီမှ ပစ္စည်းများကိုနမူနာအဖြစ် အခမဲ့ဖြန့်ဝေခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်-

- (က) မြို့ရှောင်လမ်းဖောက်ခြင်းအတွက် ကျပ် ၂၅,၀၀၀,၀၀၀ (သိန်းနှစ်ရာ ငါးဆယ်)။
- (ခ) သစ်ပင်စိုက်ပျိုးရန်အတွက် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းသို့ ကျပ် ၅,၀၀၀,၀၀၀ (သိန်းငါးဆယ်)။
- (ဂ) မြို့အတွင်းအမှိုက်ပုံးများ စနစ်တကျထားရှိရန်အတွက် ကျပ် ၁၀,၀၀၀,၀၀၀ (သိန်းတစ်ရာ)။
- (ဃ) မြို့နယ်ဘောလုံးအသင်းအတွက် ကျပ် ၅,၀၀၀,၀၀၀ (သိန်းငါးဆယ်)။
- (င) မြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များအား ရိုက်ကူးထုတ်လွှင့်ရန် ကျပ် ၅၀,၀၀၀,၀၀၀ (သိန်းငါးရာ)။

(စ) သင်္ကြန်ပွဲတော်ကျင်းပရေးအတွက် မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီသို့ ကျပ် ၁၀,၀၀၀,၀၀၀ (သိန်းတစ်ရာ)။

(ဆ) စာအုပ်အရောင်းပွဲတော် ကျင်းပရေးအတွက် ကျပ် ၂၅,၀၀၀,၀၀၀ (သိန်းနှစ်ရာငါးဆယ်)။

(၂) သတ်မှတ်ချက်ကိုကျင့်သုံးခြင်း။ “E” ကုမ္ပဏီသည် အမှတ်စဉ် (က)မှ(စ) အထိ ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများအတွက် လုံလောက်သော သက်သေအထောက်အထား မတင်ပြနိုင်ခြင်းကြောင့် အဆိုပါကုန်ကျစရိတ်များကို အသုံးစရိတ်အဖြစ် ခွင့်ပြုမည်မဟုတ်ပါ။ သို့ရာတွင် အမှတ်စဉ် (ဆ)နှင့် စပ်လျဉ်း၍ စာအုပ်အရောင်းပွဲတော်ဖြစ်မြောက်ရေးအတွက် အဓိကအကူအညီပေးသူအဖြစ် ခိုင်လုံသော သက်သေအထောက်အထားများ တင်ပြနိုင်ခြင်းနှင့် အဆိုပါဆောင်ရွက်မှုသည် မိမိကုမ္ပဏီ၏ အကျိုးဖြစ်ထွန်းကြောင်းကို ဖော်ပြနိုင်သောကြောင့် အဆိုပါကုန်ကျစရိတ်များကို အသုံးစရိတ်အဖြစ် ခွင့်ပြုမည်ဖြစ်ပါသည်။

၁၃။ ဤလိုက်နာကျင့်သုံးရန်သတ်မှတ်ချက်ကို လက်မှတ်ရေးထိုး ထုတ်ပြန်လိုက်သည်။



(မင်းထွဋ်)

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်

စာအမှတ်၊၁(၂)/၉၈ -၁ / ပတခ / ၂၀၁၉(၁၃၉၄)

ရက်စွဲ၊ ၂၀၁၉ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ လ ၁၉ ရက်

ဖြန့်ဝေခြင်း

မြန်မာနိုင်ငံစာရင်းကောင်စီ

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန

} မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်းတွင် ထည့်သွင်းကြေညာပေးပါရန် မေတ္တာရပ်ခံပေးပို့ပါသည်။

ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်အားလုံး

ဌာနခွဲညွှန်ကြားရေးမှူးအားလုံး

ဌာနမှူး၊ အခွန်ထမ်းကြီးများဆိုင်ရာအခွန်ရုံး

ဌာနမှူးအားလုံး၊ အလယ်အလတ်အခွန်ထမ်းများဆိုင်ရာ

အခွန်ရုံး(၁)၊(၂)၊(၃)၊(၄)၊(၅)

တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အခွန်ဦးစီးဌာနမှူးအားလုံး

ပြည်ထောင်စုနယ်မြေအခွန်ဦးစီးဌာနမှူး

} သက်ဆိုင်ရာအခွန်ထမ်းများကို အသိပေးရှင်းလင်းရန်ညွှန်ကြားပေးပို့ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံလက်မှတ်ရပြည်သူ့စာရင်းကိုင်များအသင်း

မြန်မာနိုင်ငံကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်

မိတ္ထူကို

ရုံးလက်ခံ

မျှောစာတွဲ